

**372 (XIII). Report of the Economic, Employment and Development Commission (sixth session)**

*Resolution of 22 August 1951*<sup>35</sup>

*The Economic and Social Council*

*Takes note* of the report of the Economic, Employment and Development Commission (sixth session).<sup>36</sup>

**373 (XIII). Procedures for inter-governmental consultations on problems of primary commodities**

*Resolution of 13 September 1951*<sup>37</sup>

*The Economic and Social Council,*

*Having noted* the report<sup>38</sup> by the Secretary-General under Council resolution 296 (XI) on procedures for inter-governmental consultations on problems of primary commodities,

*Having noted* the draft resolution submitted in the report of the Secretary-General and the suggestion in paragraph 5 of that report that the Council may wish to postpone detailed action to a later session and in the meantime to continue the present arrangements for convening study groups and commodity conferences,

*Having considered* the suggestion in paragraph 9 of the report by the Secretary-General that the Contracting Parties to the General Agreement on Tariffs and Trade might be substituted for the Interim Commission for the International Trade Organization as the body named to designate the chairman of the Interim Co-ordinating Committee for International Commodity Arrangements, and

*Considering* that the problem of primary commodities is of the utmost importance for the under-developed and the industrialized countries alike,

1. *Reaffirms*, pending the more detailed consideration referred to below, the principles and objectives of Council resolution 30 (IV) of 28 March 1947;

2. *Recommends* that the Members of the United Nations continue to accept the principles of Chapter VI of

<sup>35</sup> See 514th meeting of the Council.

<sup>36</sup> See *Official Records of the Economic and Social Council, Thirteenth Session, Supplement No. 2.*

<sup>37</sup> See 549th meeting of the Council.

<sup>38</sup> See document E/2039.

**372 (XIII). Rapport de la Commission des questions économiques, de l'emploi et du développement économique (sixième session)**

*Résolution du 22 août 1951*<sup>35</sup>

*Le Conseil économique et social*

*Prend acte* du rapport de la Commission des questions économiques, de l'emploi et du développement économique (sixième session)<sup>36</sup>.

**373 (XIII). Procédures à suivre pour organiser des consultations intergouvernementales sur les problèmes posés par les produits de base**

*Résolution du 13 septembre 1951*<sup>37</sup>

*Le Conseil économique et social,*

*Ayant pris acte* du rapport<sup>38</sup> sur les procédures à suivre pour les consultations intergouvernementales sur les problèmes posés par les produits de base, présenté par le Secrétaire général en exécution de la résolution 296 (XI) du Conseil,

*Ayant pris connaissance* du projet de résolution présenté dans le rapport du Secrétaire général et retenant la suggestion émise au paragraphe 5 de ce rapport où il est dit que le Conseil désirera peut-être renvoyer sa décision sur les différents points de ce projet à une session ultérieure et s'en tenir, entre temps, aux dispositions actuelles relatives à la convocation des groupes d'études et des conférences sur les produits de base,

*Ayant examiné* la proposition formulée par le Secrétaire général au paragraphe 9 de son rapport et tendant à ce que les Parties contractantes à l'Accord général sur les tarifs douaniers et le commerce se substituent à la Commission intérimaire de l'Organisation internationale du Commerce, en tant qu'organe appelé à désigner le président de la Commission provisoire de coordination des ententes internationales relatives aux produits de base, et

*Considérant* que le problème des produits de base est de la plus haute importance aussi bien pour les pays insuffisamment développés que pour les pays industrialisés,

1. *Réaffirme*, en attendant l'examen plus détaillé dont il est question ci-dessous, les principes et les objectifs de la résolution 30 (IV) du Conseil, en date du 28 mars 1947;

2. *Recommande* que les Membres des Nations Unies continuent à s'inspirer d'une manière générale, dans les

<sup>35</sup> Voir la 514<sup>e</sup> séance du Conseil.

<sup>36</sup> Voir *Documents officiels du Conseil économique et social, Treizième session, Supplément No 2.*

<sup>37</sup> Voir la 549<sup>e</sup> séance du Conseil.

<sup>38</sup> Voir le document E/2039.